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Na kolech
po knihovnách regionu
tentokrát s automobilovými a motocyklovými veterány
V sobotu 6. června dopoledne 
zahoukaly na návsi v Pištíně klak-
sony několika veteránů a daly tak 
na vědomí, že se blíží zvláštní 
návštěva. 
Když dobrzdily poslední pneu-
matiky a z ladných křivek plecho-
vých elegánů vystoupili hosté, 
bylo všem přítomným divákům 
jasné, že obecní knihovna bude 
jednou z osmi navštívených 

knihoven mezi Českými Budějo-
vicemi a Prachaticemi. 
Členky Obce baráčnické s tradič-
ním chlebem a solí a starosta obce 
Jaroslav Havel s květinami růží 
přivítali jihočeského spisovatele 
Davida Žáka a známou divadelní 
herečku Kateřinu Macháčkovou. 
Oba hosté byli vedle majitelů a 
řidičů veteránů hlavními prota-
gonisty zajímavé akce, která měla 

za účel podpořit fungování obec-
ních knihoven. 
Kdo si hraje, ten nezlobí. Říká to 
přeci známé přísloví a o tom, kdo 
si čte, to platí  bezesporu dvojná-
sobně. 
A tak oba umělci zaznamenenali 
do obecní kroniky svou návštěvu, 
přítomným se podepisovali a roz-
dávali  své kartičky za všeobecně 

Dokončení na straně 12 

V tomto čísle 
najdete:
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Údaje o práci zastupitelstva 
za uplynulý půlrok v podání 
starosty Jaroslava Havla

Voleb do Evropského parlamen-
tu se zúčastnil a svůj hlas vhodil 
v sobotním dopoledni 6. června 
také ing. Jaroslav Šilha z Piští-
na. Další zajímavé informace z 
voleb najdete na straně 3.

Pištínský
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Eurovolby 2009 v Pištíně a 
Češnovicích

Informace z jednání zastupitel-
stva. Ze života Baráčníků

Setkání u kaple s. Barbory. 
Odhalení pomníku J. Kubaty

Oslava Dne matek v Pištíně. 
Něco málo o Velikonocích. 
Lépe pozdě, nežli vůbec

Z činnosti cechu Sv. Huberta

Přivítáme u nás rádi každého 
nového včelaře

Fotbalisté Praktic FC Pištín 
bilancují

Závod míru v Pištíně
Doba velkých hasičských změn

Nejstarší inzeráty - životní pří-
běh Kakuba Koupala

CZECHPOINT informuje



Příprava kanalizace 
v Pištíně a Češnovicích

Na schůzích zastupitelstva v dub-
nu a červnu byly schváleny prv-
ní studie kanalizace, které určují 
hlavní trasy vedení a likvidace 
odpadních vod. Podle těchto studií 
se připravují projekty pro územní 
řízení. Kdo má zájem, může do 
těchto studií nahlédnout na OÚ. V 
dalším kole bude potřebná mno-
hem užší spolupráce mezi občany, 
majiteli pozemků, projektantem a 
OÚ, protože přesné určení trasy 
jednotlivých přípojek bude možné 
pouze po vzájemné dohodě všech 
zainteresovaných stran.

Protipovodňová 
opatření

Pro všechny, kteří se zajímají o 
život v obci, je asi zbytečné opako-
vat to, co již bylo napsáno a řečeno 
na veřejných chůzích, ale přesto 
pro připomenutí – v roce 2008 byla 
zpracována, za přispění Jč.kraje, 
studie odtokových poměrů v 
Pištíně a v Češnovicích. Po jejím 
posouzení a schválení příslušnými 
orgány bylo objednáno vypraco-
vání projektu pro územní řízení. 
V současné době jsou rozesílány 
smlouvy o smlouvách budoucích 
s majiteli dotčených pozemků na 
zřízení věcného břemene. Situa-
ce je zatím taková, že úpravy pro 
povodí Pištínského potoka jsou 
zatím došlými odpověďmi majite-
lů schváleny a to i přesto, že vět-
šina jich pochází z okolních obcí. 
V povodí Břehovského potoka je 
situace trochu složitější, protože 

ze zatím došlých smluv jsou dvě 
negativní. To v konečném důsled-
ku znamená, že zřejmě nebudou 
protipovodňová opatření realizo-
vána a při dokončování nového 
územního plánu bude muset být 
velká část Češnovic zahrnuta do 
povodní ohroženého území. Z toho 
důvodu bude muset být plánovaný 
rozvoj obce přehodnocen a pole 
a louky zůstanou 
poli a loukami. 
Nezmění se tedy 
v lukrativnější 
plochu určenou k 
zástavbě.
Podrobnější infor-
mace o přípravách 
protipovodňových 
opatření mohu 
každému zájemci 
sdělit na OÚ.

Územní plán
Příprava nového 
územního plánu 
probíhá pomalu, 
ale doufám, že toto 
zpoždění proměníme ve výhodu 
a podaří se do něj zapracovat jak 
protipovodňová opatření, kanali-
zaci, tak i ostatní akce plánované 
pro rozvoj našich obcí.

Připravované akce
Svazek obcí „BLATA“ připravuje 
na 22. srpna oslavu 105.let odhale-
ní pomníku Jakuba Kubaty.
V Pištíně připravujeme obnovení 
tradiční pouti a to 9.srpna 2009. 
Dopolední program začne mší v
kostele sv. Vavřince, následovat 
budou různé atrakce a soutěže pro 
děti, potom přijde na řadu hasičská 

soutěž. Pouť bude zakončena na 
návsi veřejnou veselicí za dopro-
vodu kapely „Babouci“. Koneč-
ná podoba programu se pomalu 
dotváří. Podrobnou pozvánku na 
akci obdrží každý do schránky a 
bude s dostatečným předstihem k 
nahlédnutí také na internetových 
stránkách obce (www.pistin.cz ).
Vítání prázdnin letos opět proběh-

lo na „Buch-
tě“, a to 14.6. 
od 15. 00 h. 

Dotace
– máme 
p o d a n o u 
žádost o 
dotaci na 
opravu hřbi-
tovní zdi v 
Pištíně
– připravuje-
me k podání 
žádost na 
opravu kap-
le a božích 
muk v Češ-

novicích
– k podání do Regionálního ope-
račního programu připravujem 
opětovně cestu Pašice –Plástovice
– máme podánu žádost o příspěvek 
na uspořádání pouti v Pištíně
– přislíbenou máme dotaci na opra-
vu cesty Češnovice – Čejkovice
– zpracováváme žádost na rekon-
strukci „Spolkového domu“ v 
Pištíně
– rovněž jsme podali žádost o dota-
ci na rozšíření pracoviště „CZECH 
POINTU“, tak aby vyhovovalo 
zvýšeným požadavkům na elek-
tronizaci státní správy

– připravujeme opětovně žádost do 
ROP NUTS II na vybudování mul-
tifunkčního hřiště v Češnovicích.
Všechny tyto akce nejsme schop-
ni financovat z vlastních zdrojů a 
proto musíme opakovaně zkoušet 
různé dotační tituly.
Z vlastních zdrojů jsme pořídi-
li nové vybavení dětských hřišť 
v Pašicích a v Češnovicích a do 
začátku prázdnin by měla být v 
plném provozu, tak aby odpovídala 
příslušným předpisům. Objednánu 
máme opravu a vybudování části 
chodníku v Češnovicích, rozšíření 
veřejného osvětlení v Češnovicích 
a Pašicích.

Daň z nemovitosti
Mnozí z Vás se na OÚ seznámili s 
daní z nemovitosti, kterou budou 
platit v letošním roce. V nejbližší 
době se bude muset zastupitelstvo 
zamyslet nad zvýšením daně pro 
příští roky. Určitě to nebude roz-
hodování jednoduché, ale bude-
me se řídit i příklady z okolních 
obcí, které tuto změnu
zavedli již pro letošní rok.

Poděkování
Na závěr bych chtěl poděkovat 
členům zastupitelstva za aktiv-
ní práci, kterou dělají pro Vás 
všechny. 
Mé velké poděkování patří i těm 
z Vás, kterým není zatěžko udě-
lat něco pro obec, a to i ve svém 
volném čase a mnohdy i za své 
peníze.

Starosta Jaroslav Havel
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Do obecních knihoven v Pištíně 
a v Češnovicích se v roce 2008 
registrovalo 76 čtenářů, kteří 
navštívili knihovny celkem 544 
krát. 21 registrovaných čtenářů 
byly děti do 15 let. 
Celkem si naši občané v obou 
knihovnách během uplynulého 
roku vypůjčili dohromady téměř 
1750 knih a časopisů.

V pištínské knihov-
ně se během loň-
ského roku nej-
častěji půjčovaly 
romány pro ženy, 
cestopisy, detektiv-
ní příběhy. 
Své čtenáře si 

našla například trilogie Char-
lotte Linkové Bouřlivý čas, 

Divoké lupiny a 
Hodina dědiců 
- jedná se o pří-
běh rozvětvené 
německé rodi-
ny na pozadí 
událostí minu-
lého století. 
Dále se četly 

například i historické detektivní 
příběhy Vlastimila Vondrušky, 

romány Danielle Stee-
lové  či  Táni 
Kubátové a mno-

hé další knihy.  
Mezi mládeží jsou 

žádané knihy Tho-
mase Breziny, děti 

si nejraději půjčují 
pohádky nebo rýmovačky. Obě 
knihovny umožňují svým  náv-
štěvníkům kromě půjčování knih 
a časopisů také bezplatný přístup 
na internet.

Výpůjční doba knihoven: 
Pištín pondělí od 16 do 18 h. 
Češnovice úterý od 18 do 19 h.

Přijďte si nás půjčit 

„Vážení spoluobčané,
opět po nějaké době 
vychází nové číslo 

„PIŠTÍNSKÉHO 
ZPRAVODAJE“. 

Dovolte mi, abych 
Vám v této souvislos-

ti a v  krátkosti při-
blížil práci zastupitel-
stva obce za uplynulý 

půlrok.“

Další 
připravované 

akce
26. nebo 27. 9. - zájezd

28. 10. - lampionový průvod 
20. 12. – koncert v kostele
24. 12. - vánoční setkání 

na návsi
29. 12. - obecní Silvestr

Dále je na 
programu ještě 

několik akcí, 
které pořádají 

spolky 
v jednotlivých 

vsích:
26. 7. - pouť Češnovice
2. 8. - turnaj ve fotbale 

v Pištíně
19. 9. - hasičská soutěž 

v Češnovicích
26. 12. - „Pištínman“
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Stejně jako před pěti lety měli 
možnost občané České republiky 
volit vedle obyvatel dalších 26 
států své zástupce do Evropské-
ho parlamentu. Patřili do skupi-
ny téměř 500 milonů lidí, kteří 
mohli ovlivnit chod Evropy na 
dalších pět let.
Pro vaši informaci je cesta z 
Pištína do Bruselu podle serveru 
Mapy.cz dlouhá zhruba 943 km. 
Přestože bychom tuto cestu jeli, 
na rozdíl od naší „déjedničky“, 
po dokonalých západoevrop-
ských dálnicích, dorazili bychom 
do jednoho ze tří sídel Evropské-
ho parlamentu něco málo za 12 
hodin. To věru není zas tak málo 
a autem by nám určitě zavo-
něl pravý domácí český řízeček   

upravený na cestu a k tomu dob-
rá a posilňující česká káva. Není 
nad tradici domácí kuchyně...
Tato dlouhá 
v z d á l e n o s t 
mezi oběma 
místy odráží 
tak obecně i 
chuť českých 
voličů vyjádřit 
svůj názor na 
to, jmenovitě 
kterých 22 čes-
kých poslanců 
se bude týkat 
docházka na 
dalších pět let 
do této evrop-
ské instituce. 
Přesto se v 

pátek 5. a v sobotu 6. června 
2009 dostavili do volebních 
místností v Češnovicích a Pištíně 
naši sousedé, kterým tyto volby 
nebyly lhotejné a vyjádřili svou 
polittickou vůli. 
Ze 438 oprávněných voličů z 

obcí Pištín, Češňovice, Zálužize 
a Pašice odevzdalo svůj hlas 157 
voličů a volební účast tak dosáhla 

celkem 35,84%. Tento výsledek 
překonal procentuální účast celé-
ho Jihočeského kraje (27,69%) a 
celého okresu České Budějovice  
(29,56%). 
Volby jsou o lidech a volby při-
pravují lidé. Svůj čas na přípravu 

a klidný průběh voleb  věnovalo 
několik našich spoluobčanů. Ve 
volební komisi v Pištíně praco-
vali Jaroslav Šilha, Jiří Kochta, 
Lydie Ryplová, Jana Havlová, 
Petra Kopalová a zapisovatelka 
Jiřina Čapková. Češňovickou 
knihovnu přeměněnou na dočas-
nou volební místnost obývali 
pomyslně pod modrou vlajkou s 
dvanácti hvězdami Věra  Voráč-
ková, Anna Studlarová, Alena 
Latková, Michaela Korešová, 
Josef Fárek a Jana Božovská. Je 
třeba jim vzdát náš 
dík a poděkování.
...ještě pár zají-
mavých údajů:
-  kdyby volební 
okrsek č. 535 991 
našich spojených 
obcí  byl samostat-
ným krajem České 
republiky, tak by 
jeho volební účast 
ve výši 35,84% 
stačila na hladké 

vítězství, neboť na druhém místě 
by se umístilo Hlavní město Pra-
ha s 35,73%.
- kdyby volební okrsek č. 535 
991 našich spojených obcí byl 
samostatným evropským stá-

tem, tak by jeho 
volební účast 
ve výši 35,84% 
předčila tako-
vou osvědče-
nou demokracii, 
jakou je napří-
klad Velká Bri-
tánie (34,8%).
- v nadšení z 
eurovoleb by-
chom  ovšem 
dýchali na záda 
Lucemburčanům 
(91%), Belgiča-
nům (85,9% ), 
Italům (66,5%), 
F r a n c o u z ů m 
a Španělům 
(44,3%), Něm-
cům (43,3%),..
- naprosto nej-
nižší účastí na 
eurovolbách se 
„blýskli“ Slová-
ci, kterých se o 
víkendu dostavi-
lo k volbám jen 
19,6%.

- průměrná volební účast v České 
republice byla 28,22%
- průměrná volební účast v Evro-
pě byla 43,1%.
- z dvaadvaceti našich poslanců 
bude hájit zájmy Jihočeského 
kraje českobudějovický rodák a 
první československý kosmonaut 
Vladimír Remek
- našemu nejstaršímu voliči v 
Pištíně bylo 95 let a v Češňovi-
cích 86 let
- nejmladšímu voliči bylo v Piští-
ně 18 let a v Češňovicích 21 let

Pištínský

Evropské
volby

2009
Za účast ve volbách se stydět nemusíme
Volební účast v Pištíně a Češňovicích je v Česku nadprůměrná

Výsledek voleb v Češňovicích

25,80%
19,38%

38,70%
8,06%

8,06%

ČSSD
ostatní

ODS
KSČM

ZELENÍ

Počet oprávněných
voličů
Počet vydaných
obálek
Počet odevzdaných
obálek
Počet platných hlasů

Účast ve volbách

176

62

62

62

35,23%
94

Výsledek voleb v Pištíně

25,53% 34,06%

21,27%

10,63%

8,51%

ČSSD ostatní

ODS

KSČM
KDU-ČSLPočet oprávněných

voličů
Počet vydaných
obálek
Počet odevzdaných
obálek
Počet platných hlasů

Účast ve volbách

262

95

95

94

36,26%
94

Na snímku zleva je Věra  Voráčková, Anna Studlarová, Alena Lat-
ková , slečna Michaela  Korešová a Josef Fárek, kterého delego-
vala KSČM ze Zlivi. 

ODS
33,27%

Ostatní
strany
23,21%

KDU-ČSL
7,08%

ČSSD
21,41% KSČM

15,23%

Jihočeský kraj
Výsledky v procentech

Na snímku z pištínského obecního úřadu je vpravo 
Ing. Jana Havlová, naproti Petra Kopalová a vzadu 
Jiří Kochta

Na snímku jsou manželé Hrachovi z Češnovic, 
kteří volili v místní knihovně. 



Níže uvedené informace jsou 
pouze výňatkem ze zápisů 
jednání zastupitelstva obce. 
Kompletní zápisy jsou pra-
videlně vyvěšovány na úřed-
ních deskách, dále jsou k 
dispozici na obecním úřadě 
a na internetových stránkách 
obce.

Zasedání ze dne 
27.12.2008

Zastupitelstvo schválilo:
• rozpočet obce na rok 2009
• rozpočtový výhled na roky 
2010 a 2011

• Obecně závaznou vyhlášku 
2/2008 o místních poplatcích
• návrh zadání územního plánu 
k.ú.  Pištín

Zasedání ze dne 
14. 1. 2009

Zastupitelstvo projednalo:
• plánované akce na rok 2009
• výsledky inventur
• žádost o zřízení autobazaru v 
Češnovicích
• záměr požádat o poskytnutí pří-
spěvku na přebudování přechodu 
v Češnovicích
• žádost o odprodej obecních 
pozemků v Pašicích – zamítnuto

Zastupitelstvo schválilo:
• zařazení obce do zájmového 
území MAS
• návštěvy u jubilantů při dosažení 
70 a 75 let věku, u jubilantů 80-
ti letých a starších návštěvy při 
každém jubileu
• příspěvek ve výši 2 000,- Kč 
pěveckému sboru Skřivánek
• odměny členům zastupitelstva 
od ledna 2009

Zasedání ze dne 
4. 2. 2009

Zastupitelstvo schválilo:
• ceny projektových prací pro 
stavbu kanalizace a ČOV Pištín 
a Češnovice
• termíny veřejných schůzí 
• připojení obce k podání žádos-
ti o dotaci při zavádění ICT v 
územní veřejné správě
• zapojení obce k žádosti svazku 
obcí Blata „ Zkvalitnění nakládá-
ní s odpady“ 

Zastupitelstvo projednalo:
• žádost o odprodej obecního 
pozemku - zamítnuto

 Zasedání ze dne 
4. 3. 2009

Z a s t u p i t e l -
stvo projed-

nalo:
• průběh veřej-
ných schůzí v 
Češnovicích a 
v Pištíně
• žádosti o 
dotace „Pouť 
Pištín“  a  „Roz-
šíření mož-
nosti CZECH 
P O I N T U “ , 
dále žádosti na 
opravy komu-
nikací a opravu 
kaple v Češno-
vicích

• konec nájemní smlouvy Češno-
vické hospody a vyhlášení výzvy 
na hlednání nového nájemce
• termíny sběrných dvorů
• zapojení zájmových složek na 
organizaci slavnosti u pomníku 
Kubaty
• stav prací na přípravě komuni-
kace České Budějovice 
– Vodňany
• žádost o odprodej obec-
ního pozemku – obec 
zachová nadále účel 
pozemku jako cesty, pro-
dej neschválen
• žádost nájemníků o 
výpověď z obecního bytu
Zastupitelstvo schváli-

lo:
• rozdělení stavební par-
cely v Pašicích
• dofinancování dotačního 
projektu „Oprava komuni-
kace“ z rozpočtu obce ve  
výši 10%

Zasedání ze dne 
19. 03. 2009

Zastupitelstvo pověřilo starostu 
jednat o opravách komunikací s 
uchazečem, který podal nejvý-

hodnější nabídky

Zasedání ze dne 
1. 4. 2009

Zastupitelstvo schválilo:
• návrh kanalizace Pištín a zadání 
zpracování pro územní řízení
• změnu územního plánu v k.ú. 
Pašice na smíšenou zónu
• nájemce Češnovické hospody 
od 1.7. 2009 na 3 roky
• zpracovatele lesního plánu na 
období 2011 – 2020
• prodloužení nájmu části obec-
ního pozemku v Češnovicích na 
1 rok

Zastupitelstvo projednalo: 
• grantové a dotační projekty
• zprávy finančního a kontrolní-
ho výboru

Zasedání ze dne 
6. 5. 2009

Zastupitelstvo schválilo:
• návrh kanalizace Češnovice a 
zadání zpracování pro územní 
řízení
• závěrečný účet obce za rok 
2008 
• zadat zpracovaní programu 
Obnovy vesnice
• smlouvu o zřízení věcného bře-
mene na pozemku v Češnovicích
• záměr výstavby rodinných 
domků v Pištíně

Zastupitelstvo projednalo:
• podání žádosti na opravu hřbi-
tovní zdi v Pištíně a žádosti na 
opravu kaple a božích muk v 
Češnovicích 
• budování hřiště v Pašicích a 
Češnovicíc

• výsledek schůzky s majiteli 
pozemků, kterých se týkají proti-
povodňová opatření obce a pově-
řilo starostu k dalšímu jednání s 
nimi
• termín konání dětského dne 
14.6. na Buchtě
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Informace z jednání zastupitelstva

V Češňovicích vyrostlo v průběhu letošního květ-
na nápaditě řešené dětské hřiště k nemalé radosti 
místních malých občánků.

Oprava zdi hřbitova v Pištíně byla v 
červnu 2009 již v plném proudu. 

Baráčníci jsou 
tam, kde je život.
Na Štědrý den připravili naši 
členové ve spolupráci s obecním 
úřadem vánoční setkání na náv-
si. Děti i dospělí ozdobili vánoční 
stromeček vlastními ozdobami. 
Pro zahřátí se podával grog, 
punč a čaj. Některé hospodyňky 
přinesly vlastní vánoční cukroví. 
Vánoční atmosféru tohoto setká-
ní dotvářely koledy hrané z míst-
ního rozhlasu. Na Silvestrovské 
zábavě pořádané obecním úřa-
dem předvedly naše teťičky krát-
ké vystoupení ,,Roztleskávačky‘‘. 

Rok 2009 jsme přivítali prvním 
sedění v hospodě Na Dolánku 
v hojném počtu a dobré náladě. 
Navštívili jsme také Jihočeské 
muzeum. Do muzea nás pozval 
režisér Zdeněk Flídr na shléd-
nutí jeho dvou filmů. První film s 
názvem Tradice a zvyky Šumavy 
přiblížili divákům bohatý život 
provázený tradicemi a zvyky spo-
jenými s krajinou Šumavy. Druhý 
film pojednával o životě Karla 
Klostermana. Na toto téma jsme 
byli pozváni do Kašperských Hor. 
Zde nám pan Flídr představil 
všechny, kteří se podíleli na vzni-
ku tohoto filmu. Pištínští baráč-
níci v tom to filmu také učinkova-
li, u pomníku Jakuba Kubaty na 
Blatech a ve Zbudovské hospodě 
zazpívali píseň Kubata. V kro-
jích reprezentovaly  naše tetičky 
obec baráčníků Pištín ve vědecké 
knihovně. Chlebem a solí poctily 
návštěvníky, kteří přišli shlédnout 
výstavu k příležitosti 90. výročí 
volebního práva ženy. Poslední 
společenská akce, které jsme se 
zúčastnili, se konala v Zalužicích 
při svěcení kapličky sv. Barbo-
ry. Zde jsme ukázali baráčnický 
prapor a kroje. Služebníci dráb a 
ponocný dbali na klid při svěcení 
kapličky a slavnostním projevu. 
Na další akce se připravujeme, 
nejdůležitější z nich je pro nás 
pouťová zábava dne 9. 8. 2009. 
Hrát bude dechová hudba Babou-
ci. Všichni jste srdečně zváni.                                                                                              

Syndik Jitka Ficlová

Naše členky přivítaly i spisovatele 
Davida Žáka a herečku Kateřinu 
Macháčkovou v sobotu 6. června.



Svazek obcí Blata
se sídlem Pištín 33

PsČ 373 41
okres České Budějovice

Dovolujeme si Vás pozvat na slavnost konanou při příležitosti

105. výrocí odhalení pomníku
Jakuba Kubaty ve Zbudove

dne 22. srpna 2009

Časový harmonogram akce:
10.00 - 12.00 Slavnostní otevření Informačního centra

12.00 - 13.00 Stylový průvod k pomníku Jakuba Kubaty

13.00 - 14.00 Zahájení slavností
14.30 - 15.00 Divadlo s hranou scénkou z popravy Jakuba Kubaty
15.30 - 22.00 Taneční veselice

Jihočeského baroka v Plástovicích

ze Zbudova
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Volební účast v Pištíně a Češňovicích je v Česku nadprůměrná

Význam rčení „Kubata dal hlavu za Blata“ zná v našich končinách snad 
každý. Legenda o zbudovském rychtáři a  vůdci selského povstání, který 
byl roku 1581 na Blatech popraven, žila ve vzpomínkách blatského lidu 
celá staletí. 
Roku 1904  vyrostl na blatských lukách Kubatův pomník.  O vznik 
pomníku se zasloužil „Spolek pro zbudování pomníku Jakubovi 
Kubatovi ve Zbudově na Blatech“,  na vytvoření přispěly  všechny 
blatské obce. Výška pomníku je 11 m, postava je vysoká 3,3m. Návrh 

pomníku vytvořil sochař Václav Suchomel, vytesali jej kameníci  
Wess a Hätle. Slavnostní odhalení se konalo v neděli 21. srpna 1905 
odpoledne, již od rána se u pomníku shromažďovali účastníci, odhadem 
se akce účastnilo neuvěřilných 25 až 30 tisíc lidí. Účastníci přicházeli 
pěšky, přijížděli na koních nebo v povozech, z Českých Budějovic byly 
vypraveny zvláštní vlaky. Akce se mimo jiné zúčastnili i básník Adolf 
Heyduk, spisovatel Karel Klostermann a velký propagátor kubatovské 
legendy František Miroslav Čapek.

Odhalení pomníku Jakuba Kubaty 

V neděli 12. dubna 2009 se sešli 
obyvatelé našich obcí u zrekon-
struované kapličky sv. Barbory 
nedaleko Zalužic. 
Oprava začala v loňském roce, 
finančně se na ní podílel Jihočes-
ký kraj prostřednictvím granto-
vého programu na ochranu drob-
ných památek částkou 46 000 Kč 

a Obecní úřad dofinancoval akci 
částkou téměř 20 000 Kč. 
Realizace se ujali Vancovi a 
Hochovi ze Zalužic a pan Krej-
čí. Zvláštností kaple, postavené 
kolem roku 1830, je její výrazné 
naklonění způsobené údajně úde-
rem blesku před rokem 1900. Při 
současné opravě bylo rozhodnu-

to toto naklonění zachovat.
Slavnost zahájil svým projevem 
starosta obce Jaroslav Havel. 

Poděkoval občanům, kteří se na 
opravě podíleli a zmínil význam 
církevních staveb v krajině. Slí-
bil, že obec bude nadále podpo-
rovat opravy a údržbu místních 
památek. Potom pohovořil jáhen 
Faber o historii kapličky a životě 

sv. Barbory. Následoval vrchol 
celého odpoledne – vysvěcení 
kaple. 

Jako poslední si 
vzal slovo senátor 
Tomáš Jirsa, který 
připomněl důležitost 
takovýchto drob-
ných církevních 
objektů pro obec i 
celý kraj.
Díky slunečnému 
počasí se slavnosti 
zúčastnilo více než 
sto našich občanů a 
dalších návštěvníků. 
Bylo pro ně připra-
veno občerstvení, 
které zajistily ženy 
ze Zalužic, Češnovic 
a Pištína. Pro dobrou 

náladu hrála dechová kapela.
Doufáme, že byli všichni spoko-
jeni a že jsme možná byli svědky 
vzniku nové tradice velikonoč-
ních setkání.

Alena Latková 
a Jaroslava Čapková

Velikonoční setkání u kaple sv. Barbory



Tak jako se většina opravdu velmi starých babiček a 
dědoušků brání mobilnímu telefonu, tak se my, padesátníci 
a výš nechceme přátelit s počítačem. A stejně jako my říká-
me své babičce nebo dědouškovi „ vždyť na tom nic není“, 
tak naše děti a vnoučata nám říkají totéž. A mají celkem 
pravdu. Ne v tom, že bychom se bez počítače neobešli, ale 
není lepší lék na demenci, než celoživotní trénování moz-
ku. Není třeba platit tisíce za různé rychlokurzy, stačí si 
třeba za pětistovku zaplatit patnáct lekcí po dvou hodinách 
výuky, a rázem se ocitnete v partě stejně nedokonalých a 
začnete si znovu užívat školních časů. Samozřejmě se vším, 
co k nim patří. Je obdivuhodné, jak stejně tupě zíráme na 
vyučujícího, který se tak snaží, jako kdysi ve škole. Samo-
zřejmě  musíme všechny poznatky a dojmy konzultovat se 
svojí sousedkou v lavici, což se neobejde bez napomenu-
tí vyučujícího, takže iluze základky je dokonalá. Zkrátka, 
nenudíme se, někdy dokonce překvapíme děti tím, že jsme 
v něčem dál než ony, a zažijeme sem tam nějaké humorné 
chvilky. A i když z nás nebudou počítačoví experti, stačí že 
jsme v obraze. Takže jak praví nadpis „ lépe pozdě, nežli 
vůbec!                                                       Ludmila Jodlová

Příprava na Velikonoce začíná 
takzvanou Popeleční středou, 
což je stejně jako Velikonoce 
svátek pohyblivý. Letos připadla 
na 25.únor. 
U katolíků je prvním dnem post-
ní doby, která začíná 40 dní před 
Velikonocemi (bez nedělí) neboli 
46. den před Velikonoční nedělí. 
Popeleční středa, stejně jako Vel-
ký pátek, je dnem přísného půstu. 
Pálí se kočičky z Květné neděle 
minulého roku. 
Věřící jsou při bohoslužbě zna-
menáni popelem na čele na zna-
mení pokání před Bohem.(„Prach 
jsi a v prach se obrátíš“.) V postní 
době má člověk pracovat na pro-
měně a obnově svého života, aby 
mohl žít opět jako křesťan.
Dnes je zvykem dávat potřebným 
nebo přispět určitou sumou peněz 
na nějaký dobročinný účel. 
1. neděle postní- Černá
2. neděle postní- Pražná
3. neděle postní- Kýchavá
4. neděle postní- Družebná
5. neděle postní- Smrtná
6. neděle postní- Květná
Postní doba vrcholí Svatým týd-
nem, připomínkou ukřižování 

Ježíše Krista, a končí veliko
nočním triduem: Zelený čtvrtek, 
Velký pátek a Bílá sobota. Celá 
postní příprava směřuje k radost-
né oslavě Velikonoc, které jsou 
pro křesťany svátky Kristova 
vzkříšení z mrtvých.
Zvuk řehtačky měl nahradit zvo-
ny, které zněly naposled na Zele-
ný čtvrtek (říká se že odlétají do 
Říma) a znovu zvoní až na Bílou 
sobotu.
Podle katolické tradice začínají 
Velikonoce vigilií Neděle Vzkří-
šení, je to neděle následující po 
prvním jarním úplňku, a trvají 50 

dní až do Letnic, slavnosti Seslá-
ní Ducha svatého.
 První týden Velikonoc se nazývá 
Velikonoční oktáv.40. den Veli-
konoc je slavnost Nanebevstou-
pení.
Velikonoční pondělí nemá výsad-
ní postavení ale je jedním ze dnů 

V e l i k o n o č -
ního oktávu, 
kdy se prožívá 
radost z našeho 
vykoupení.
Beránek je 
symbol Ježíše 
Krista, oběto-
vaného za spá-
su světa, vajíč-
ko se maluje 
jako symbol 
nového života 
a zajíček má 
původ v pohan-
ských rituálech 
o s l a v u j í c í c h 

příchod jara.
Mezi nenáboženské tradice patří 
pomlázka- odvozeno od pomla-
zení, tj. omlazení.

o Velikonocích
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Něco málo

Tradiční ozdobou velikonoční-
ho stolu je ozdobený beránek.

Lépe pozdě,
nežli vůbec

Počítač zkracuje vzdálenosti mezi lidmi,  
pomáhá tříbit paměť a v neposlední řadě při-
náší i zábavu bez rozdílu věku.

V pátek 15. 5. se konala v Piští-
ně tradiční oslava Dne matek. 
Jako každoročně byl připraven 
bohatý kulturní program a malé 
občerstvení. 
Přivítali nás paní místosta-
rostka a  pan starosta, který ve 
svém krátkém projevu poděko-
val členkám kulturní komise za 
přípravu této oslavy a ženám-
zastupitelkám za jejich práci v 
obecním zastupitelstvu.

Oslava 
Dne 
matek
v Pištíně
Následovala módní přehlídka 
společenských šatů slečny Sedlá-
kové ze Zlivi. Pak jsme se poba-
vily u krátkého divadelního před-
stavení Otesánek, které vtipně 
nacvičila skupinka mužů z Nákří. 
Zlatým hřebem večera bylo 
vystoupení „Pištínských bale-
tek“. Jejich country tance ve 
stylových kostýmech s úžasnými 
klobouky nebyly jen parodií, jak 
jsme u nich zvyklí, ale skutečným 
předtančením, které nás všechny 
naladilo a povzbudilo k tanci. K 
tomu nám hráli a zpívali manželé 
Černochovi. 
V průběhu večera jsme měly 
možnost prohlédnout si a případ-
ně zakoupit originální bižuterii 
od firmy K&K.
Po příjemně stráveném večeru si 
každá žena odnesla domů kromě 
dobré nálady i tradiční karafiát 
a malý dárek.

Alena Latková

Všechny maminky si zaslouží 
ke Dni matek nějakou pozor-
nost, kterou může být zejména 
hezká kytička, jež je vždy potě-
ší.
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Vážení spoluobčané, rád bych 
Vás stručně seznámil s činnos-
tí MS v naší obci. Myslivecké 
sdružení provozuje svoji činnost 
v honitbě v katastru  Pištína, Češ-
novic , Pašic a Zalužic o celkové 
výměře 1272 ha pronajatých za 
úplatu od honebního společen-
stva.
Vodní plochy jsou pronajaté 
od firmy Rybníkářství Hluboká 
n.Vlt. s. r.o. MS má 26 členů a 
1 jednoho 
a d e p t a 
myslivos-
ti. Všichni 
se podílejí 
na zdár-
ném chodu sdružení a to nejen 
zálibou v lovu, ale hlavně v péči 
o zvěř a o zlepšování životního 
prostředí. Všich-
ni členové MS 
mají přiděleny 
krmelce , kde 
pravidelně v 
zimním období 
přikrmují zvěř, 
předkládají ji 
solné lizy a léči-
va pro zlepšení 
zdravotního sta-
vu. Tato činnost 
nepomáhá jen 
zvěři , ale i zpěv-
nému ptactvu 
a jiným živoči-
chům.
V posledních 
letech se naše 
MS zaměřilo na zazvěření 

ohrožených druhů zvěře jako je 
koroptev polní , zajíc a některé 
druhy kachen (lžíčák pestrý, čír-
ky, atd.) 

V minulých třech letech bylo 
do honitby vypuštěno 221 ks 
koroptve polní, které naše MS 
samo odchovalo ze zakoupených 
jednodenních kuřat. Také jsme 
vypustili 20 ks zakoupených 
zajíců, několik desítek bažantů 
a stovky kachen divokých. Pro 
zlepšení životních podmínek zvě-

ře byla vybudována krmná zaří-
zení a napaječky. Pro ohrožené 
druhy  kachen jsme zhotovili 150 
hnízdních budek. Dále jsme se 

zaměřili na tlumení škodné zvě-
ře, hlavně lišek. Pro jejich snažší 
lov byly vybudovány umělé nory 
rozložené po celé 
honitbě. Všechny 
tyto aktivity jsou 
finančně velice 
nákladné. Peníze 
na ně získáváme z 
poplatkových honů 
na kachny a také 
ze státních dotací. 
Ty se však velice 
nesnadno získávají.
Snažíme se o co nej-
větší ochranu zvěře, 
hlavně mláďat v jar-
ním období. 
V době senoseče 
nám ZOD Blata far-
ma Pištín nahlašuje 
plochy, které mají 
být koseny, aby-
chom mohli před 
senosečí vyhánět 
ohrožená mláďata. 
Ztráty na zvěři nepů-
sobí jenom zeměděl-

ská technika, ale hlavně motoro-
vá vozidla na komunikacích. Zde 
je úhyn všech živočichů největší. 
Radost nemáme ani z volně pobí-
hajících psů , hlavně v zimním a 
jarním období. ZOD Blata s námi 
spolupracuje nejen při ochraně 
mláďat, ale také nám  poskytuje 
pro zvěř krmné odpady , za což 
mu patří poděkování. Nezůstá-
váme stranou ani dění v obci, 
pomáháme při různých akcích, 

například při přípravách dětské-
ho dne. 

Z předcházejících řádek vyplývá, 
že jenom práce je činností mys-
livců, ale není tomu tak. Mysliv-
ci se umí také bavit. Po každém 
honu je posezení s občerstvením, 
kde se  proberou veškeré zážit-
ky.
Loveckou sezónu zakončujeme 
poslední lečí s hudbou , tombolou 
a mysliveckým soudem za účas-
ti rodinných příslušníků a hostů. 

Každý rok 
p o ř á d á m e 
mys l ivec -
ký ples  s 
b o h a t o u 
t o m b o l o u 
a dobrou 

účastí. V tomto příspěvku jsem 
se pokusil seznámit spoluobča-
ny s činností  myslivců žijících v 

naší obci.
Poukázat na 
to, že jejich 
hlavním poslá-
ním není lov, 
ale zlepšová-
ní  životního 
prostředí pro 
všechny živoči-
chy, kteří u nás 
žijí. Na závěr 
bych rád pozval 
mladé  lidi, kte-
ří se zajímají 
o přírodu, do 
našich řad .
S pozdravem 

„České myslivosti zdar!“
František Studlar

předseda mysliveckého sdružení 

Z činnosti

cechu Svatého Huberta
v Pištíně

Zajíc polní se na našich polích 
díky umělému odchovu objevu-
je ve stále větším počtu 

Myslivci věnují stálou pozornost snižování sta-
vu škodné, mezi kterou patří i liška.

Neodmyslitelným pomocníkem myslivce je jeho 
lovecký pes. 

Mezi činnosti myslivce nepatří výlučně jen lov. Myslivost je poctivá práce v 
přírodě a v neposlední řadě je to i tradiční výchova mladých lidí, kterým je 
vštěpována láska k přírodě a zvířatům.



Do naší Základní organizace 
ČSV v Pištíně patří 18 vesnic. 
Jsou to Pištín, Češnovice, Paši-
ce, Zalužice, Čejkovice, Břehov, 
Žabovřesky, Dehtáře, Tupesy, 
Vlhlavy, Hlavatce,  
Lékařova Lhota, Čes-
ká Lhota, Novosedly, 
Zbudov, Plástovice a ve 
dvou vesnicích již včely 
nejsou, a to v Sedlci a 
v Malých Chrášťanech. 
Patříme k největším 
organizacím v okrese 
České Budějovice. 
Před loňskou zimou se 
v naší organizaci zazi-
movalo 669 včelstev, 
ale přes zimu byly vel-
ké úhyny, například v 
okrese Tábor přes 50 %. 
V naší organizaci činily 
ztráty 25 % v průměru.  
Přímo v Pištíně byly 
ztráty jen 10 %, ale větší 
úhyny byly v okrajových 
vesnicích organizace.  Z 
toho je vidět, že v sou-
časné době je důležitou 
součástí včelaření boj s 
nemocí varoazou  destruktor. V 
roce 2008 se při léčení a odběru 
vzorků na varoazu musel každý 
úl otevřít čtrnáctkrát. Nehledě 
na to, že některé léčebné meto-
dy jsou velmi náročné. Příkla-
dem je natírání zavíčkovaného 
včelího plodu, kdy se musí celé 
včelstvo rozebrat,plod se musí 
natřít léčebným roztokem. Kde 
jsou ty časy, kdy se v srpnu včely 
nakrmily „klíč se od nich hodil 
do studny„ a vstupovalo se do 

nich při jarních prohlídkách až v 
dubnu. 
Po loňské zimě se nejen zmenšil 
počet včelstev, ale i ta včelstva, 
která přezimovala, byla silně 

zdecimovaná. Následkem toho, 
na první jarní snůšku ze řepky, 
byla slabá a nedocílila požado-
vanou snůšku medu, přestože 
počasí na řepkovou snůšku nám 
velice přálo. 
V počasí byl pravý opak na dru-
hou – medovicovou snůšku, kdy 
pravidelně každý třetí den zapr-
šelo a včely se bídně uživily a o 
medobraní nebylo ani náznaku. 
To mělo za následek, že mnozí 
včelaři měli med tak bídně pro 

sebe. Medu bylo málo a jeho cena 
šla nahoru. V současné době se 
med ve městě prodává až za 180 
Kč za 1 kilogram.
Před letošní zimou se uhynulé 

počty včelstev poda-
řilo doplnit a zazi-
movali jsme v orga-
nizaci 657 včelstev, 
což je o 12 včelstev 
méně než v minulém 
roce. Po důkladném 
léčení se počty para-
zitů ve včelstvech 
podařilo snížit. To 
můžeme konstatovat 
na základě rozborů ze 
včelí měli. V Pištíně 
dokonce nebyl v měli 
u nikoho zjištěn ani 
jeden roztoč- vzor-
ky byly bez nálezu. 
To ukazuje, že by 
včelstva měla pře-

zimovat bez ztrát , v 
dobré kondici a slad-
ké pochoutky by mělo 
být dostatek, když 
bude počasí včelič-
kám trochu přát.      V 

uplynulém roce nám v naší orga-
nizaci zemřeli 3 včelaři, tak počty 
včelařů stále klesají. V roce 1990 
měla naše organizace 1220 včel-
stev a 112 členů – včelařů. Letos 
máme 657 včelstev a 56 včelařů. 
Pro udržení rovnováhy v přírodě 
jsou včely nenahraditelné. 
Přivítáme každého nového vče-
laře a každému začátečníkovi 
dáme včely zdarma. 

Ing. Jaroslav  Šilha – důvěrník 
ZO ČSV Pištín
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Medonosné včely jsou takzvaný sociální hmyz se 
stanovenou dělbou práce, kdy včela v závislosti 
na věku pracuje s vrstevnicemi vždy na jednom 
úkolu pro roj. Každý roj má královnu matku, děl-
nice a trubce. 

Medovník je pro svou osobitou chuť medu oblíbenou pochoutkou 
na českých stolech u mladých i starých gurmánů. 

„Přivítáme u nás rádi každého nového včelaře“

Med má mnoho zabarvení od 
bílé přes zlatou až po tmavě 
hnědou, téměř černou. Všech-
ny tyto medy mají podobnou 
výživnou hodnotu (pokud jsou 
přírodní!). Tmavší medy mají 
nicméně více minerálů, železa, 
kalcia a fosforu.

I z malého množství medu je možno dle tohoto receptu při-
pravit dobrou pochoutku - MEDOVNÍK.
Potřebujeme: 2 celá vejce, 3 polévkové lžíce medu, 70 g tuku 
(Hera), 100 g práškového cukru
Vaříme v horké lázni za stálého míchání, přidáme 1 kávovou 
lžičku jedlé sody, odstavíme a do teplého vmícháme ½ kg 
hladké mouky. 
Propracujeme těsto, rozdělíme na 3 díly – uděláme 3 placky 
dle plechu, co se nám vejde do lednice. Před pečením na ple-
chu těsto propícháme vidličkou. Pečeme na hodně vymazaném 
a vysypaném plechu. Po upečení pomalu sundáme. 
Každou placku pokapeme rumem a potřeme krémem:
Potřebujeme: ¼ kg másla, 1 SALKO - 2 hodiny vaříme, 100 
g práškového cukru, 1 uvařený puding, 
Promazané placky zatížíme a necháme v lednici. Pak zbytkem 
krému pomažeme i vrchní placku a posypeme mletými oře-
chy.                                 
         DOBROU  CHUŤ vám přeje Ing. Jaroslav Šilha                     

- Včela mává křídly rychlostí 
180ti mávnutí za vteřinu. 
- V průběhu snůšky je průměrná 
délka života včely asi šest týdnů. 
- Včely dělnice jsou všechny žen-
ského pohlaví. 
- Jedna včela nasbírá za celý svůj 
život asi 9 gramů medu. 
- K nasbírání 0,5 Kg medu pra-
cuje 556 včel celý svůj život. 
- K nasbírání 0,5 kg medu včely 
nalétají více jak 57.000 km což je 
více jak jedenkrát kolem světa. 
- K nasbírání 0,5 kg medu vče-
ly navštíví přibližně dva miliony 
květin. 
- K nasbírání 0,5 kg medu musí 
včela vyletět asi 1600x z úlu a 
při každé cestě nalétá více jak 
10 km. 
- K nasbírání 1 kg medu včely 
naletí vzdálenost rovnající se 
cestě čtyřikrát kolem země. 
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Svou činnost jsme v letošním 
roce tradičně zahájili valnou 
hromadou sportovního klubu 
Praktic FC Pištín, o.s., která se 
uskutečnila na konci ledna. Na 
valné hromadě byly vytyčeny 
hlavní sportovní cíle pro tento 
rok a byla zhodnocena činnost a 
sportovní výsledky minulého roku 
obou sportovních oddílů – oddílu 
kopané i oddílu šipek. Při této 
příležitosti byli také vyhlášeni 
nejlepší hráči fotbalových 
družstev v uplynulém roce 2008 – 
Petr Klomfar (muži), Jan Předota 
(žáci) a Pavel Fux (kadeti).

V polovině února se uskutečnil 
v hostinci Na Dolánku sportovní 
ples, který pořádal náš sportovní 
klub. O dobrou zábavu se 
postarala skupina populární 
Brodwej, která hrála k tanci a 
poslechu pro zcela zaplněný sál.

V mimosportovní činnosti jsme 
se letos průběžně věnovali údržbě 
hřiště, kabin a okolí pro zajištění 
provozu při fotbalových utkáních 
a dalších sportovních akcích 
v areálu.  Ve sportovní činnosti 
se náš fotbalový oddíl zaměřil na 
zajištění přípravy a účasti všech 
tří fotbalových družstev v jarní 
části fotbalové sezóny ročníku 
2008-2009.

Pro družstvo mužů bylo cílem 
zajistit si umístění v horní polovině 
tabulky, nepřipustit záchranářské 
starosti a nepohybovat se v 
blízkosti sestupových příček 
tabulky. Těmto plánům byla 
podřízena i zimní příprava, 
která začala lednovými tréninky 
v tělocvičně na Hluboké, 
doplněnými výběhy po okolí 
obce. Postupně přišly na řadu i 
přípravné zápasy na hlubockém 
hřišti s umělou trávou, v nichž se 
našim vedlo znamenitě – čtyřikrát 
zvítězili a jednou prohráli. Ještě 
před začátkem sezóny byl kádr 
družstva stabilizován téměř podle 
představ nové trenérské dvojice 
Josef Vrba, Aleš Čížek. Podařilo 
se dojednat přestupy a prodloužit 
hostování vytipovaných hráčů. 
Bohužel těsně před a v průběhu 
prvních jarních kol někteří hráči 

z kádru mužů údajně ukončili 
svou aktivní fotbalovou kariéru. 

Tento fakt neblaze ovlivnil 
složení sestavy takže v některých 
zápasech na hřišti zaskakoval i 
Pepa Vrba, jeden z trenérů. 
Přes občasné problémy se 
složením sestavy na zápas 
se družstvu mužů dařilo se 
střídavými úspěchy a v zatím 
sedmi odehraných soutěžních 
zápasech letošního jara třikrát 
zvítězilo, jednou remizovalo a 
třikrát prohrálo. V průběžném 
pořadí tabulky třetí třídy okresu 
zaujímají naši muži mezi čtrnácti 
družstvy sedmé místo.

Družstvo starších žáků se 
v podzimní části sezóny potýkalo 

s nedostatečným počtem hráčů, 
z čehož se odvíjely i špatné 
výsledky v soutěžních zápasech. 

Před a během jarní části sezóny 
se našim mladým trenérům 
mládeže, kterými jsou Jan Ficl 
a Václav Vávra, podařilo kádr 
konsolidovat. K fotbalu se opět 
vrátili hráči, kteří v podzimní části 
z nejrůznějších důvodů nehráli. 
Tato skutečnost se odrazila i na 
herním projevu družstva a hlavně 
na výsledcích. V šesti zatím 
odehraných jarních zápasech 
žáci třikrát vyhráli, dvakrát 
remizovali, jedenkrát prohráli a 
odpoutali se od posledního místa 
tabulky.

Družstvo kadetů (starší 
přípravky) se, bohužel, na jaře 
tolik nedaří. Po celkem úspěšné 

podzimní části se nyní projevily 
problémy úzkého kádru a 
malého počtu hráčů. V mnoha 
zápasech družstvo nastoupilo 
bez náhradníků, nebo dokonce 
s menším počtem hráčů v poli, 
než v pravidlech této věkové 
kategorie povoleném počtu osmi 
hráčů. V takových případech 
se naši kadeti nedokázali 
rovnat svým soupeřům a dosud 

kromě jednoho vítězství všech 
zbývajících sedm zápasů 
prohráli, mnohdy velmi vysokým 
roz skóre.

Ve zbytku sezóny bychom 
rádi důstojně dohráli zbývající 
soutěžní zápasy a připravili se 
na následující ročník. V něm 
bychom chtěli pokračovat ve 
výchově mládeže a podle počtu 
zájemců o fotbal v jednotlivých 
věkových kategorií přihlásit 
příslušná mládežnická družstva. 
Všichni zájemci o aktivní účast 
na chodu fotbalového oddílu, 
ať jako hráči, nebo jako trenéři, 
jsou vítáni. Třeba se příkladem 
navrátilců do družstva starších 
žáků se budou inspirovat i další 
odchovanci, nebo i někteří další 
zájemci a rozšíří řady aktivních 
sportovců v našem fotbalovém 
oddílu.                Václav Kubašta

Z činnosti 
fotbalového 
oddílu
Praktic FC Pištín
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Závod míru v Pištíně
V pištínské kronice můžeme 
najít záznamy o průjezdu Závodu 
míru naší obcí. První popisuje 
průjezd peletonu  v roce 1951: 
„Mezinárodní cyklistický závod 
míru Praha – Varšava, pořádaný 
v rámci oslav 1. máje, probíhal 
letos naším krajem a dne 1. máje 
naší obcí. Při vjezdu do obce byla 
postavena slavobrána a občanstvo 
z Pištína a okolí očekávalo 
závodníky. Žáci zdejší školy stáli po 
obou stranách silnice a praporky 

vítali přijíždějící závodníky. První 
závodník přijel do Pištína v 17.35 
hodin a poslední projel Pištínem v 
18.40 hodin.“  
Do cíle etapy v Českých 
Budějovich dorazil první 
Dimov z Bulharska, celkovým 
vítězem se stal Dán Kai Allan 
Olsen, druhý do cíle ve Varšavě 
dorazil Lothar Meister z NDR, 
na 3. místě se umístil Feri z 
Itálie.  Z českých závodníků byl 
nejlepší Jan Veselý na 9. místě.    
V  roce 1952 zaznamenal pištínský 
kronikář již více podrobností: 
„Cyklitický závod míru Varšava 
– Berlín – Praha byl slavnostně 
zahájen v předvečer 1. máje 1952 
ve Varšavě. Z našich cyklistických 
reprezentantů jeli tento závod: 
Nesl, Veselý, Skořepa, Kněžourek, 
Puklický a Svoboda. Vedoucím 
byl Kovanda. Naší obcí projeli 
závodníci 12. května 1952 v 
16.30 hodin. Při vjezdu do obce 
byla postavena slavobrána, která 
podle jednotného národního 

výboru v Českých Budějovicích 
byla nejhezčí branou na celé trati 
z Plzně do Českých Budějovic  
a krajský národní výbor v Č. 
Budějovicích vyslovil dík za 
vzorné uvítání cyklistů v Pištíně. 
Závodníky uvítalo v obci mnoho 
občanů z Pištína i okolí, zdejší 
národní škola, střední a národní 
škola ve Zlivi. Do Pištína přijel 
první de Groot (Holandsko), 
druhý Frederici (Itálie), za malou 
chvíli přijíždí větší skupina jezdců 

v čele s naším 
z á v o d n í k e m 
Svobodou a 
Veselým. Do 
konečného cíle 
do Prahy dojelo 
63 jezdců. 
Při celkové 
k l a s i f i k a c i 
jednolivců byl 
n á s l e d u j í c í 
výsledek: 1. 
Steel (Anglie), 
2. Veselý (ČSR), 
3. Stablewski 
( f r a n c o u z s k ý 
Polák) . Další naši 
reprezentanti se 
uplatnili takto: 
15. Svoboda, 
20. Nesl, 28. 
Skořepa, 32. 
K n ě ž o u r e k . 
Při celkové 
k l a s i f i k a c i 

mužstev se umístilo na 1. místě 
Anglie, na 2. místě Československo. 
Výsledek to jistě velmi pěkný pro 
naše reprezentanty.“
Obou ročníků se zúčastnil i Jan 
Veselý, vítěz Závodu míru z roku 
1949. Jan Veselý se narodil 17. 
června v nedalekých Plástovicích. 
S cyklistikou začal jako pekařský 
účeň v Praze, v pracovních 
dnech rozvážel na jízdním kole 
pečivo z pekárny do obchodů, na 
témže kole pak v neděli závodil. 
Šestadvacetiletý mistr republiky 
a dvanáctinásobný účastník 
Závodu míru v roce 1957 v 
etapě do Berlína vzdal.  Stal se 
zrádcem socialistického sportu. 
Musel vrátit titul zasloužilého 
mistra sportu, sám sebral všechny 
medaile a v krabici je odnesl na 
vrátnici ČSTV.  Titul zasloužilého 
mistra sportu mu byl vrácen v 
létě 1965. Nositel titulu Cyklista 
století zemřel v Praze 10. února 
2003

.Jiřina Čapková kronikářka

Jan Veselý, vítěz Závodu míru z roku 1949.

Po sametové revoluci v listopa-
du r.1989, společnost nastoupila 
složitou cestu přechodu stá-
vajícího socialismu na kapi-
talistické pojetí vlastnictví a 
ekonomiky. Některá rozhodnutí 
ministerstva, jemuž příslušela 
požární ochrana se v důsledcích 
nepříznivě dotkla dobrovolného 
hasičstva, ale na postoji dobro-
volníků k požární bezpečnosti, 
majetku, a životům spoluobča-
nů, to však nic nezměnilo. 
Zákonem České národní rady 
ze 4.9.1990, nařizoval obecním 
úřadům finančně zabezpečovat 
technické vybavení dobrovol-
ných požárních jednotek, přičemž 
finanční prostředky na jejich vyba-
vení plynuly ze státního rozpoč-
tu. Avšak 
p o d o b n ě 
jako do 
j i n ý c h 
p o ž á r n i c -
kých orga-
nizací, také 
do Češno-
vic přicházely dotazníky na stav 
pokladny, jakým způsobem byly 
finance získány, k tomu varování 
před zatajením skutečné částky a 
hrozba vysoké pokuty. Není divu, 
že nastaly obavy. Bylo investová-
no do pracovních i vycházkových 
stejnokrojů pro muže a částečně i 
pro ženy. Byly pořádány zájezdy 
do Rakouska, dvoudenní k Lipnu, 
ale také na Moravu. Investováno 
bylo do pohoštění, do darů na dět-
skou onkologii, na akce Meziná-
rodního dne žen, Mezinárodního 
dne dětí. Byly zcela hrazeny balíč-
ky pro děti na Mikulášské nadílky, 
financováno oplocení tenisového 
hřiště za domkem č.2., financo-
vána byla ještě řada dalších věcí. 
V roce 1990 odstoupil z funkce 
dlouholetý a vinikající jednatel, 
členem výboru zůstal. Na uvol-
něné místo jednatele byla zvolena 
Pavla Kabelová č.21., která se již 
delší dobu starala o agendu výro-
čí členů a vývěsku s informacemi 
o činnosti sboru. Předseda Josef 
Plášil byl v tomto období rozhod-
čím nižších požárních soutěží. 
Jednatelka Pavla Kabelová č.21., 
a Zdenka Šindelářová č.60., byly 
zvoleny do širšího pléna OV SPO. 
Později Zdeňka Šindelářová půso-
bila při OV SPO jako referentka 
žen a byla  navržena pro tutéž 
funkci do Krajského výboru SPO, 
avšak této pocty se vzdala.
Není proto až zase tak překvapují-
cí fakt, že v této době plné změn se 
schůze zástupců požárních sborů 
okresu České Budějovice, konala 
25. 9. 1990 právě v Češnovicích. 
Za OV SPO zde byli přítomni: 
předseda Václav Žižka, veli-
tel Václav Maryška a František 

Šestauber, dlouholetý a zasloužilý 
velitel profesionálních hasičů, 
který se nyní v důchodovém věku 
angažoval ve prospěch dobrovol-
ných hasičů. Na této schůzi byly 
vysvětleny organizační změny v 
hasičstvu, informováno o nejed-
notných názorech obzvláště v 
Praze a že požárníky čeká doba 
velkých změn, které budou pro-
jednány na mimořádném sjezdu. 
Za delegáty hasičského okresu na 
tento mimořádný celostátní sjezd, 
byli tehdy v Češnovicích zvoleni: 
Jan Čihovský z Neznášova, Pavla 
Kabelová z Češnovic, Marie Kolá-
řová z Ledenic, Josef Plojhar z 
Dobřejovic, František Šestauber z 
Č.Budějovic, Jiří Valenta z Bavo-
rovic a předseda OV SPO Vác-

lav Žižka 
( se řazeno 
a b e c e d -
ně podle 
pří jmění). 
Prvý mimo-
řádný sjezd 
ú s t ř e d í 

SPO ČSR, rozšířený o delegáty 
z jednotlivých okresů, se konal 
1.-2.12.1990, v Karviné. Sjezd 
potvrdil závěry předcházejícího 
jesenického pléna, schválil nové 
stanovy, znak a zvolil nové řídí-
cí orgány. Dosavadní Ústřední 
výbor SPO ČSR, zde přijal tehdy 
nový název: Ústřední kancelář 
Sdružení hasičů Čech, Moravy 
a Slezska. Okresní výbory SPO, 
byly přejmenovány na Okresní 
sdružení hasičů Čech, Moravy a 
Slezska (OSH ČMS) a Základní 
organizace SPO změnily názvy 
na Sbory dobrovolných hasičů. 
Dále předsednictvo OV SPO se 
stalo nyní Výkonným výborem 
a dosavadní Komise, byly pře-
jmenovány na Odborné rady. Z 
předsedů se stali starostové, čle-
nové požárnických organizací, 
dosud byli požárníci, nyní hasiči. 
Dosavadní oslovení soudruzi, sou-
družky, změněno na bratři a sest-
ry, jak bylo odhlasováno a přijato 
na mimořádném sjezdu v Karviné 
(proto pro následující období je 
v textu užíváno oslovení bratři a 
setry). Oslovení bratři a setry se 
ovšem neujalo všude, mnohde se 
od té doby užívá oslovení přátelé. 
Z uvedeného je patrné, že v této 
době přechodného neklidu se čes-
ké dobrovolné hasičstvo upínalo k 
období hasičské klasiky a přísné 
morálky doby meziválečné. Tomu 
odpovídal nejen nový znak hasič-
stva, ale též názvy funkcí, oslove-
ní, do popředí šel již téměř zapo-
menutý kult svatého Floriána a 
řada dalších záležitostí kopírovala 
období meziválečného hasičského 
klasicismu. Na zmíněném sjezdu 
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Karviné, byl do ústředí SH ČMS, 
zvolen i bratr František Šesrauber 
z Českých Budějovic jenž se teh-
dy stal prvním náměstek staros-
ty SH ČMS, bratra ing. Rudolfa 
Manouška. V této době, kdy se i 
na jiných celostátních schůzích a 
jednáních (u ministra Sokola) roz-
hodovalo o tom, jakým směrem 
se bude ubírat české dobrovolné 
hasičstvo, byla jedním z delegátů 
za zdejší hasičský okres i sestra 
Pavla Kabelová z češnovického 
hasičského sboru. 
29. ledna 1991 se v sále češnovic-
kého kulturního zařízení konala 
schůze hlubockého hasičského 
obvodu, za přítomnosti nejvyššího 
velení hasičského okresu České 
Budějovice. Na programu byla 
volba výboru hlubockého obvodu, 
tedy starosta, velitel, vzdělavatel, 
hospodář a preventista. Zde byl 
tehdy zvolen starosta sboru, bra-
tr Josef Plášil do funkce starosty 
poměrně velkého obvodu č.9., 
(po staru zv. hlubockého),  kam 
spadaly tři okrsky č. 26, 27, 28, 
s bezmála třiceti požárnickými 
organizacemi. Takovéto schůze 
hasičských obvodů, proběhly v 
počátku roku 1991 ve všech teh-
dejších deseti obvodech hasič-
ského okresu České Budějovice. 
Jejich zástupci poté v březnu voli-
li na stejném principu v Nových 
Homolích vedoucí odborných rad, 
které začaly fungovat při OSH 
ČMS. V Nových Homolích, byli 
za češnovický hasičský sbor pří-
tomni tři zástupci. Sestra Pavla 
Kabelová, sestra Zdena Šindelá-
řová a starosta bratr Josef Plášil, 
který v diskusi vystoupil s kon-
struktivním příspěvkem.

Starosta sboru Josef Plá-
šil při vystoupení v Nových 
Homolích.

V porevolučním roce 1991 byly 
z nejvyšších míst vyvíjeny snahy 
co nejvíce omezit i zrušit nadříze-
ný orgán dobrovolného hasičstva, 
tedy Okresní sdružení hasičů (dříve 
OV SPO). Po hasičských sborech 
tehdy putovala petice, která byla 
podepsána samozřejmě také členy 
češnovického sboru a krátce na to 
byl ještě samostatně zaslán protest 
za náš hasičský sbor. Právě v této 
době docházelo z ministerských 
míst k tak hrubému znevažování 
dobrovolného hasičstva, jakého 

se v minulosti ještě nikdy nikdo 
neodvážil. Naštěstí to bylo pouze 
přechodné, ministři se vyměnili a 
dobrovolné hasičstvo zůstalo.
Češnovice se staly 25. května 1991 
po dlouhé době místem konání 
obvodové soutěže. Ta se konala 
na nové soutěžní dráze, mezi tzv. 
Jiříků sadem a potokem za účasti 
19 soutěžních družstev. Hlavním 
rozhodčím zde byl bratr Josef 
Pivec z Olešníka. Z pěti družstev 
žen, tehdy zde zvítězilo družstvo 
domácích žen, druhé byly opět 
Češnovice-ženy II. Ze čtrnácti 
družstev mužů, zvítězilo družstvo 
mužů Hluboká nad Vltavou I. 
Druhé bylo opět družstvo mužů z 
hluboké nad Vltavou II. A proto 
hlubočtí hasiči tehdy udělali ústu-
pek v tom, že do okresního kola 
půjdou pouze s jedním družstvem 
mužů a tak se okresního kola moh-
lo zúčastnit v pořadí třetí družstvo 
mužů, tedy z Češnovic. V násle-
dujícím okresním kole v Českých 
Budějovicích se ženy z Češnovic 
I. umístily na velice hezkém tře-
tím místu a ženy Češnovice II. na 
sedmém místu. Muži z Češnovic 
obsadili 13. místo.
V průběhu roku 1991 členové 
hasičského sboru vybudovali síň 
tradic, ve staré budově za pohos-
tinstvím, kde si místnost bývalé 
kanceláře místního JZD opravi-
li, na stěny instalovali 6 velkých 
polic po celé délce místnosti a 
okno osadili mříží. Tam bylo poté 
doneseno vše staré, co zbylo po 
předcích, ale též exponáty, které 
byly opatřeny z jisté zlikvidované 
tovární zbrojnice v Českých Budě-
jovicích. Bylo vážně jednáno i o 
koupi čtyřkolové ruční stříkačky z 
konce 19. století ze Strýčic, která 
byla v bezvadném stavu za přízni-
vou cenu. Ale takovéto rozměrné 
exponáty by vyžadovali prostory, 
které se nikde nenabízely, takže z 
koupi sešlo. Místnost tradic byla 
sice prostorově malá, ale hojně 
naplněná exponáty, že v okolí 
nebylo podobné. Někdy se dokon-
ce hovořilo o malém hasičském 
muzeu. Nutno připomenout něk-
teré exponáty, na které by mohla 
být pyšná i velká muzea. Kupří-
kladu vyšívané prapory pro vítěze 
okresu i kraje z roku 1955, plakát 
s hasičem a německým nápisem 
z roku 1889, či rozměrově velký 
obraz hasiče v plamenech. Obraz 
svatého Floriána nám vymaloval 
František Bezpalec z Pištína. K 
vidění zde byla řada zajímavých 
diplomů, trofejí ze soutěží, přilby 
z meziválečného období a další 
různé zajímavosti. Místnost tra-
dic, byla slavnostně otevřena 21. 
9. 1991, pro účastníky 4. ročníku 
místní soutěže ,,O češnovický 
soudek a váleček“.   J. Caletka

Již v roce 1867 (v dubnu a srpnu), se 
v prvních českých českobudějovických 
novinách ,,BUDIVOJ? objevily tři 
inzeráty, nabízející prodej movitého 
i nemovitého majetku v Češnovicích. 
Důvodem prodeje bylo získání 
finančních prostředků pro cestu na 
bájný americký kontinent. Inzeráty 
vyšly tedy v době těsně před vysídlením 

těchto občanů a jejich rodin. 
Prvý je s názvem DRAŽBA : ,,V neděli 
dne 14.dubna 1867 odpoledne, bude 
se v Češnovicích v čís.p.14 rozličné 
hospodářské i domovní nářadí, jeden 
mlátící stroj dle nového způsobu v 
dobrém stavu, pak vozy a dobytek 
za hotové zaplacení dobrovolnou 
d r a ž b o u 
provádět i .?  
Druhý inzerát 
vyšel ve stejný 
den v týchž 
n o v i n á c h , 
v tomto 
z n ě n í : , , N a 
prodej jest 
hospodářství 
č.p.12 v 
Češnovicích, 
zau j ímaj íc í 
80 korců orné 
půdy a 25 
korců luk, které 
okolo běžícím 
potokem se 
zav lažovat i 
mohou, pak 
nově vystavěný 
dům o jednom poschodí (dnes č.45), 
dvě cihelny s příslušenstvím na 
vyrábění cihel a tašek rozličného 
druhu a velikosti a pec na 30 000 
cihel, taktéž i tři byty pro dělníky. 
Tato živnost se také může rozděliti.  
Též lze vápenný lom u Jamného v obci 
Vrábčí na šest roků najmouti. Tentýž 
jest vývozným strojem a dostatečnou 
zásobou kamene vápenného, 
vyčistěného zaopatřen. Bližší 
zprávu podá Jakub Koupal, vlastník 
hospodářství č. p. 12 v Češnovicích. 
V případě prvého inzerátu byl takto s 
největší pravděpodobností prodáván 
dědický podíl váznoucí na č. 14, a takto 
na rychlo řešen, aby dotyčnému mohl 
být po dražbě vyplacen finanční podíl 
a za získané peníze mohl vysídlit do 
Ameriky. Že tehdy vysídlil z usedlosti 
č.14 jakýsi Šustr je prokázáno, 
i to, že z Češnovic tehdy neodjel 
sám. Odjel s Jakubem Koupalem, 
majitelem rolnické usedlosti č.12, 
zvané Pletkovina o němž je známo 
daleko více informací, které jsou 
shrnuty v závěru tohoto příspěvku.  
Zatímco oba prvé inzeráty vyšly v 
březnových číslech Budivoje r.1867, 
třetí inzerát vyšel až v srpnovém číslu 
a nese název :,,Dům, dvě cihelny a 
vápenný lom na prodej. Další text je v 
podstatě shodný s předchozím, ale až na 
to, že ,,Bližší zprávy podá majitelkyně 

Marie Koupalová z Češnovic?  
V podstatě tedy víme, že v srpnu r.1867, 
byl Jakub Koupal na poznávací cestě 
u krajanů v Americe, aby se ujistil, 
že půdy může mít každý co si od 
amerického státu koupí (1ha, ža 2,5 
dolaru), jak se v Čechách o tamní 
situaci tehdy hovořilo. Vysídlenci žili 
v českých vesnicích, které nesly názvy 

i jihočeských městeček a v nich byly 
české školy, čeští kněží, vycházely české 
noviny. Přestože se J. Koupalovi v 
Češnovicích dařilo a patřil do sociální 
vrstvy, z které bylo vysídlenců jen 
velmi málo, rozhodl se pro vysídlení 
do Ameriky. Vysídlenci z jižních Čech 
tehdy nejprve jeli c.k. dráhou či na 

lodích do Mělníka 
u Prahy, odtud 
lodí do Hamburku. 
Odtud buď přímo, 
nebo do některého 
z anglických 
přístavů a poté 
ještě několik dnů 
na americký 
kontinent. Bohatší 
jeli parníkem, 
chudí i po stovkách 
plachetnicemi, 
přičemž tato cesta 
trvala o mnoho 
déle. V lidovém 
vyprávění se 
dochovalo, že J. 
Koupalovi dalo 
hodně práce 
a několik let 

přemluvání manželky a několika 
svých dětí, což byl důvod, že rodina 
Jakuba Koupala, vysídlila z Češnovic 
až někdy po roce 1870. Jeho manželka 
Marie a děti nesli otcovo rozhodnutí 
velice těžce, když odjížděli, plakali. 
Jakub Koupal byl prý velice pracovitý, 
energický, povahy velice nezkrotné, 
bouřlivák. Dařilo se mu snad vše do 
čeho se pustil. Byl prý ale také pytlák 
k pohledání, cílem jeho výprav bývaly 
oplocené knížecí državy v polesí 
Picina. Již v roce 1850 se přiženil z 
Pašic do Češnovic, na usedlost č.p.12, 
lidově zv.Pletkovina. Za přinesený 
finanční podíl (věno), se stal z poloviny 
majitelem usedlosti. Zakrátko na 
průhonu patřícímu k usedlosti, jižně za 
obcí, vybudoval prosperující cihelnu. 
Při císařské silnici postavil domky 
pro dělníky, postavil nádhernou 
pseudogotickou romantickou kapli za 
obcí, postavil dům č.45., podsklepený, 
v jehož jedné nadzemní polovině 
chtěl pronajímat byty, ve druhé 
provozovat pohostinství. V obrovském 
půdním prostoru chtěl skladovat obilí 
vykoupené od místních zemědělců, s 
nímž chtěl dále obchodovat. Všechny 
tyto dobře započaté záměry musely 
nakonec ustoupit vidině ještě většího 
zbohatnutí a blahobytu. Podle 
genealoga tohoto 
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Vnuk Jakuba Koupala na snímku u 
kaple za Češňovicemi v roce 1912
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přátelské atmo-
sféry své auto-
gramy. 
Celá akce začala 
v Českých Budě-
jovicích a řidiči 
plechových kra-
savců na dvou a 
čtyřech kolech 
se následně roz-
jeli směrem do 
Mydlovar a Zli-
vi, odkud dorazili 
právě do Pištína.  
Po zhruba hodi-
nové návštěvě, 
přípitku a ochut-
návce domácích 
specialit se kolona 
vozidel slavnostním 
obkroužením oko-
lo kostela vydala 
směrem do Netolic, 
aby dále navštívila 
Strunkovice nad Blanicí, Dub a 
zakončila svou spanilou knižní 
jízdu odpoledne v Prachaticích.    

Chlebem a solí uvítaly milé hosty 
členky místní Obce baráčnické. Na 

snímku Božena Jakschová, Marie 
Živnůstková, Věra Jiranová a Jitka 

Ficlová.

Kateřině Macháčkové se 
podařilo se svým úsměvem 

navodit 
příjemnou atmosféru.

Čočka našeho 
fotoaparátu zastihla 

Davida Žáka nad věnová-
ním do místní kroniky.

Krása staré automobilové techniky potěšila všechny zúčastněné 
návštěvníky bez rozdílu věku.

zpravodajPištínský
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rodu Koupalů, žijícího v Českých 
Budějovicích, nedopadl Jakub 
Koupal na novém kontinentu příliš 
dobře, neboť poměrně záhy zemřel 
na následky úrazu. Jeho rodině se 
však dařilo, obzvláště nejstarší dcera 

Marie narozená v Češnovicích, 
vynikla jako výtvarnice. Její syn, 
tedy vnuk Jakuba Koupala, se 
stal slavným hudebníkem, který 
se na turné dostal i do Evropy. 
Nezaváhal a využil možnost 
navštívit rodiště své matky v 
Češnovicích, a to údajně v roce 
1912 a 1922. Z obou návštěv 

existují fotografie, 
které jistě putovaly i 
do Spojených států 
amerických za rodáky z 
Češnovic, z č.12. 
Ale dochovala se ještě 
jedna kuriozita, kterou 
uchovávají potomci 
Jakuba Koupala v USA. 
Jeho razítko z doby okolo 
roku 1860, které používal v 
době, kdy se mu v Češnovicích 
velmi dařilo a byl majitelem 
rolnické usedlosti, dvou cihelen, 
vápenného lomu, velkého domu 
určeného k podnikání i malých 
dělnických domků pro ubytování 

dělníků a snad měl ještě i jiné aktivity. 
Ve světle těchto údajů se z dnešního 
pohledu zdá jeho vysídlení těžko 
pochopitelné, nelogické, ale zatím není 
jediná indicie, která by naznačovala 
jiný důvod, nežli měli všichni 
tehdejší, o mnoho chudší vysídlenci. 
  J.Caletka  

Na fotografii je vnuk Jakuba Koupala 
s příbuznými z rodu Koupalů z Pašic 
u Pletků statku.

K výpisům z obchodního a 
živnostenského rejstříku, 
katastru nemovitostí, rejstříku 
trestů, registru řidičů a seznamu 
kvalifikovaných dodavatelů nyní 
přibývá ještě výpis z insolvenčního 
rejstříku. Dne 16. 4. 2009 byla 
spuštěna nová funkcionalita na 
Czech POINTu. Jedná se o výpis 
z insolvenčního rejstříku, který je 
dalším informačním systémem 
veřejné správy. Insolvenční 

rejstřík je spravován Ministerstvem 
spravedlnosti ČR http://portal.
justice.cz/ms/ms.aspx?o=23&j=33. 
Jedná se o veřejně přístupný 
rejstřík, nebude tedy nutné ověřovat 
totožnost žadatele. V rejstříku je 
možné vyhledávat na základě 
dvou ukazatelů - identifikačního 
čísla organizace (hledání příslušné 
organizace) a podle osobních 
údajů (konkrétní osoba). Poplatek 
za ověřený výpis se bude řídit 
zákonem o správních poplatcích, 
tzn. za první stranu 100 Kč, za 
každou následující 50 Kč. 
Co je to insolvenční rejstřík? 
Insolvenční rejstřík je novým 
informačním systémem veřejné 
správy. Jeho základní úlohou je 
zajistit maximální míru publicity 
o insolvenčních řízeních a 
umožnit sledování jejich průběhu. 
Prostřednictvím insolvenčního 
rejstříku jsou zveřejňovány veškeré 
relevantní informace týkající se 
insolvenčních správců, dokumenty 
z insolvenčních spisů i zákonem 
stanovené informace týkající 
se dlužníků. Více informací o 
insolvenčním rejstříku naleznete na 
příslušných stránkách ministerstva 
spravedlnosti <http://insolvencni-
zakon.justice.cz/obecne-info-
prevence-upadku/insolvencni-
rizeni-rejstrik.html>.Služby Czech 
POINTu můžete využít na obecním 
úřadu v Pištíně každé pondělí od 8 
do 12.hod. v Češnovicích v knihovně 
každé úterý od 18. do 19.hod., 
nebo po telefonické domluvě na 
telefonu 606 880 578 kdykoliv. 

Jana Božovská

Razítko Jakuba Koupala z doby okolo 
roku 1860, které používal v době, kdy 
se mu v Češňovicích velmi dařilo. 


